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Abstract
This research is a study on the discourse of madness, and its 

title: 'The discourse of madness in the news of the crazy minds of 
Muhammad Al-Nisaburi between persuasion and enjoyment', 
and this research is of great importance, as it draws attention to 
the argumentative connotations inherent in the discourse of 
madness through the book of the crazy minds, and has dealt with 
a prominent feature in the news of this book, where this 
discourse was linked to the aesthetic and persuasive trend alike. 
This research aims to uncover the inherent semantic dimensions 
of al-Nisaburi's madness discourse, highlight the most important 
forms of employment of this discourse, and highlight the 
deliberative intentions contained in this type of news. 

The study in this research relied on the deliberative 
narrative approach based on narrative and argumentative 
techniques, and the role they play in determining points of view, 
and revealing the persuasive intentions of the discourse. This 
research came in: an introduction, an introduction, and two 
sections, followed by the conclusion, and proved by the sources of 
the research and its references. 

-One of the most prominent results of this research: the 
emergence of the discourse of madness of Al-Nisaburi as a 
discourse synonymous with reason and wisdom in many cases, as 
it revealed the multiplicity of intellectual positions, and the 
difference of ideological visions in the same society, and it came 
in this news closely related to creativity and persuasion. 

Keywords: News of the wise people of the insane, the 
connotations of madness, Muhammad al-Nisaburi, narrative 
tools.. 
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 المثحث الأول: خطاب الجٌىى وأتعادٍ الذلالية في كتاب عقلاء المجاًين
ا:
ً
 المجٌىى عاشق

طيع أبث ما أجدـــــلا أضت         د ــــنــني كـىأله ــعــُ يـالل          

لدـسى حاشٍا بـد وأُخــبل              ىفطاٌ لي ىفظ تضنيَا           

سٍا جلدـظ يكـصبر ولي                ظ بيفعَا ـا المكينة ليــأم          

َا تجد الري أجدـكأى و               ػاٍدتي وأظً غائبتي ك          

لــوى الإبــَـبالوٍا فطازت ـلـوزح            يرٍه ـبح عـضـل الـيــبـلما أىاخوا ق

لـنـَـيــً مــيـع العــوا إلي ودمـسىـت           وقلبت مً خلال الطجف ىاظسٍا 

يا زاحل العيظ في تسحالك الأجل             ودعَه أيا زاحل العيظ عسّج كي 

يا ليت غعسي بطول العَد ما فعلوا             َه ـىكض مودتأإىي على العَد لم 
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واّــينــب مً تــلـــولم يبالوا ق           ضخىشمّوا المطايا واضتكلوا              

سف أو ضلّنواطلو ودّعوا بال          ه ــاٍــسعــه والله يــما ضسٍّ             

ا: 
ً
ا وةكيو

ً
المجٌىى هصلح
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ا هي الآخريي ومحط سخريتهن: 
ً
المجٌىى ساخر

عً ذكس العواقب جاىباً وىكّب         إذا ٍه ألكى بين عيييُ عصمُ 

 بأطَازاليطاء ولو باتت عً             قوو إذا حازبوا غدوا مآشزٍه 

 أحتفي كاٌ فيَه أو ضواٍا             أغد على الكتيبة لا أبالي      

 خػاش كسأع الحية المتوقد        وىني         سب الري تعسفأىا السجل الضَ
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 لمجاًينالمثحث الثاً : أسالية القص في كتاب عقلاء ا
السرد: 

                                                           

( )
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 أضائلكه ٍل يكتل السجل الحبٌّ   ألا أيُّــَا الـــيُّـــواو ويــخــكه ٍـــبّــُوا    
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